
 

 

 

 

 

 

Referat bestyrelsesmøde 

 

Dato:  27. august 2024 

Tid: 09.00 - 16.00 

Sted:  Skansevej 90b, 9400 Nørresundby 

Indkaldte:  Peter, Lotte, Kathja, Julie, Lars, Henrik, Ellen, Nanna, Morten, 

Mona, Pia, Else, Thomas, Hanne og Peter (PLS) og Helle (referent) 

Afbud:  Peter (PLS) og Henrik. Morten går 13.30 reception for Lotte 

Hornung. Lars skal deltage i personalemøde fra 11-13.  

Dirigent/er:  Lars og Pia 

Referent: Helle 

Praktisk 

ansvarlige: 
Thomas og Mona 

 

 

 

 

 

 

 

Ref.: HEM 

Dok.nr.: 7141587 

Sag.nr.: 2023-SL211NJ-24261 

 

 

29-08-2024 
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1. Lukket møde 

2. Sager til behandling/beslutning 

2.1. Oplæg fra Annelene Jensen omkring plejefamilier og deres vilkår 

2.2. Generalforsamling 2024 inkl. budget 2025 

2.3. Budgetrevision 2. kvartal 2024 

2.4. Opfølgning på faglighed forandrer liv 

2.5. Gennemgang af overenskomst med Dansk Erhverv 

2.6. Kongres 

2.7. Forslag til brug af gammel gavekasse 

2.8. Medlemspanel (fast punkt) 

3. Nyt fra HB 

4. Sager til orientering 

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden 

6. KB’s synlighed 

7. Evt. 
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Behandling 
og Referat: 

 

 1. Lukket møde 

 2. Sager til behandling/beslutning 

2.1. Oplæg fra Annelene Jensen omkring plejefamilier og deres 

vilkår 

v/ Annelene Jensen 

Plejefamilieområdet er som Kredsbestyrelsen ved, reguleret på en anden 

måde end det traditionelle arbejdsmarked. For at sikre at der et grundigt 

kendskab til vilkår og rammer, vil vi gennemgå disse. 

Der tages udgangspunkt i bekendtgørelsen, hvor Annelene bl.a. kommer ind 

på, hvilke vilkår er gældende? 

Honoreringsmodellen fra Brønderslev gennemgås. 

Bilag. Honorering af plejefamilier i Brønderslev Kommune 

Behandling/beslutning: 

Annelene gennemgik bekendtgørelse og nedenstående pjece. Det gav en god 

indsigt i hvilke vilkår plejefamilier ofte arbejder under og hvad vi kan hjælpe 

med. 

Derudover blev gennemsnitsmodellen fra Brønderslev gennemgået. 

Vigtigt at plejefamilier kender deres forhold og gerne på forhånd. 

Nogle kommuner er ikke interesseret i at lave gennemsnitsmodel. 

Brønderslev startede som en dårlig fortælling med et dårligt samarbejde, 

men er nu ændret til et godt samarbejde. Forsøger at orientere om det ved 

diverse fora for plejefamilier/socialchefer m.m. 

Bilag efter mødet: saadan-hjaelper-socialpaedagogerne-med-din-

ansaettelse-som-familieplejer_servicedeklaration_2020.pdf (sl.dk) 

 

2.2. Generalforsamling 2024 inkl. budget 2025 

v/Peter 

https://sl.dk/media/b2wlukxa/saadan-hjaelper-socialpaedagogerne-med-din-ansaettelse-som-familieplejer_servicedeklaration_2020.pdf
https://sl.dk/media/b2wlukxa/saadan-hjaelper-socialpaedagogerne-med-din-ansaettelse-som-familieplejer_servicedeklaration_2020.pdf
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Orientering om program m.m. 

2. behandling af budget 2025. Her foreslår FU, at vi skærer 10% på næsten 

alle udgifter, og at økonomiudvalget efterfølgende udarbejder noterne, ud 

fra de nye rammer. Dernæst gøres der opmærksom på under Budget 2025, 

at på sigt skal der også ske nedskæring af personaleudgifter. 

Bilag: Budget 2025 med nyt forslag 

Behandling/beslutning: 

Peter forklarede baggrunden for hvorfor FU indstiller til ændring af budget 

2025. Vedfremlæggelse af budget 2025 på GF, skal vi orientere om at i 2025 

større opgave omkring budgetterne fremadrettet, men der kender vi også 

forudsætninger for evt. kredssammenlægninger m.m.  

Evt. udgifter til verdenskongressen tages under budgetrevision i 2024. 

Budgetforslag er godkendt til generalforsamlingen. 

Arbejdsopgaver til GF; Stemmeudvalg – Ellen, Indskrivning – Nanna, Morten 

og Else (Lars reserve). 

Peter gennemgik programmet for generalforsamlingen 2024, med oplæg fra 

Rolf Eggert og debat ud fra fokusgruppeinterviewene. 

Helle viste udkast til invitation. Udsendes til alle medlemmer. 

 

2.3. Budgetrevision 2. kvartal 2024 

v/Helle 

Økonomiudvalget har gennemgået kredsens regnskab og budget for 2. 

kvartal 2024. 

Indstilling: Til godkendelse 

Bilag: Budgetrevision 2. kvartal samt noter 

Behandling/beslutning: 

Godkendt. 

 

2.4. Opfølgning på faglighed forandrer liv 

v/Peter 
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Der gives en mundtlig orientering om det videre forløb om samarbejdet med 

Kreds Bornholm vedrørende ”Faglighed forandrer liv”. 

Behandling/beslutning: 

4 runder, gode processer.  

Head lines: 

• Ligeværd, der er et formål med at en socialpædagog kommer ind til 

en borger. 

• Relationen, hvad er hensigten med relationen, hvad vil man bruge 

relationen til? 

• Faglige metoder 

• Sammen med borger inkluderer også ligeværd  

• Tingene bliver mere og mere detaljeorienteret, styret i detaljer 

Henrik arbejder nu med hvordan kan vi omsætte dette til vores målgruppe, 

politikere og embedsfolk. Hvordan får vi det ud, hvilke aktiviteter sætter vi i 

gang (bestemt af materialerne ikke modsat). 

Deltagende medlemmer bliver løbende informeret. 

Viste klip omkring borger fra Mariagerfjord. Der viser, at der ikke er den 

korrekte faglighed omkring borgeren. 

Alle afsnit kan ses på TV2Nord, der har oplyst, at der kommer 15 afsnit i alt.  

Bestyrelsen have en god dialog om de forskellige vinkler i indslaget og 

vigtigheden af at bruge dette aktivt i debatten om faglighed. 

 

2.5. Gennemgang af overenskomst med Dansk Erhverv 

v/Kathja 

I 2025 er der forhandling af overenskomst på det private område. Da vi har 

overenskomst med Dansk Erhverv, som er noget anderledes end offentlige 

overenskomster, får Kredsbestyrelsen en grundig orientering om 

overenskomsten. 

Behandling/beslutning: 

Kathja gennemgik de mange forskelle i forhold til de offentlige 

overenskomster.  

Bilag: Landsoverenskomst for private 2023/2025 
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2.6. Kongres 

v/Peter 

Evt. forslag til kongres og orientering om kandidatmøde den 21. oktober. 

Behandling/beslutning: 

Kandidatmøde den 21. oktober på Golf Hotellet i Viborg. Der sendes 

invitation til de kongresdelegerede senere. 

Henrik har sendt besked til Peter med ønske om at KB forholder sig til de 

indkomne kandidatbeskrivelser og evt. indstiller Kathja, hvis hun ønsker det. 

Livlig debat, der efterlyses især mere kant, visioner for socialpædagogerne, 

hvad er deres motivation for at stille op til de forskellige poster. 

Kan man som bestyrelsesmedlem ikke deltage i kandidatmøde, kan man med 

fordel måske bede en anden om at tage spørgsmål med. 

 

2.7. Forslag til brug af gammel gavekasse 

v/Peter 

Bestyrelsen havde besluttet at vi i forbindelse med dette møde, skulle have 

afsluttet med fællesspisning, men tiden er løbet fra os og vi foreslår derfor, 

at puljen fra gavekassen i stedet bruges på en eller anden form for aktivitet 

på vores 2-dags bestyrelsesmøde i november. Gode forslag efterlyses! 

Behandling/beslutning: 

Følgende forslag blev fremlagt: mountainbike, vandring i Svinklovene, 

vinsmagning, Escape-room, hestevognstur, minigolf, escape-room kan også 

laves på stedet, mordgådeløsning 

 

2.8. Medlemspanel (fast punkt) 

v/Peter 
 
Der vil være en orientering om ny undersøgelse, samt evt. nyt fra tidligere 
undersøgelser. 
 
KB drøfter og beslutter evt. yderligere emner og handlinger i forhold til 
medlemsundersøgelser. 
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 3. Nyt fra HB 

Som sådan ikke noget nyt, men vi skal have afklaret, hvis vi vedtaget 4-årig 

kongresperiode så skal vi vælge 1-årigvalg eller forlænge. 

HB foreslår 2-årigt valg og derefter et 3-årigt, for at få det til at passe til 

kongresperioden. 

Vælges der som foreslået 2 årigt valg lokalt, vil kongresdelegerede aldrig 

komme til kongres, men bare udføre det arbejde, som er besluttet på 

kongressen. 

 4. Sager til orientering 

Herunder orientering fra diverse centrale udvalg. 

Peter; Lavet indlæg med Danske Sygeplejeråd, Socialrådgiverforeningen og 

BUPL om professionsuddannelserne. Se det på enten hjemmeside, Facebook 

eller LinkedIn. 

10. september temadag om handicappolitikken i Aalborg Kommune 

(minikonference). 

Kathja; 14. august møde i Arbejdspladsudvalg bl.a. omhandlende den nye TR-

basisuddannelse, materiale gerne færdigt senest 1. oktober.  

Kørsel til uddannelse i f.eks. Fredericia. Michael Madsen har været tilbage og 

undersøge hvorfor, det har været det administrative lag, som har gjort det 

nemt for sig selv. Man skal jo altid tage den billigste transport form. 

Fremadrettet tillidsbaseret og medlemmet skal selv tage stilling ved 

afregning. 

Lotte; intet møde siden 22/5 i uddannelse, nyt møde den 16. september. 

Julie; OK-udvalg først møde i september. 

 

 5. Forberedelse af næste mødes dagsorden 

Bemærkning: 

Bestyrelsen skal udpege en repræsentant til planlægning af næste mødes 

dagsorden sammen med kredskontoret. 

Dato og tid er reserveret til den 20. november 2024 kl. 09.00. 
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Ellen indkaldes. 

 6. KB’s synlighed  

Bestyrelsen samler op på mødets emner som vil være informative, 

nærværende og interessante for medlemmerne at kunne læse om på 

hjemmesiden, Facebook og Indsigt. 

Indstilling: 

Emne/r vælges og hvem som laver oplæg. 

Plejefamilier og kongres, udsendelse på TV2Nord. 

Lotte laver opslag. 

 7. Evt. 

 

 

 


